
“A Hanging Questionor Just what are D-

rings anyway?” 

 

 
acceptable hardware- the clips that run in the 

channel of metal frames, or “D-rings”. 

 

 
One of the rules in Arteast’s exhibition applications states--“All entries must be clean, dry and ready forhanging. 
This means the work must be wired with the appropriate gauge hanging wire and sturdy 
hardware (D-rings or C-rings); the work must be framed (unless gallery canvas is used) and the surfacemust be 
protected, if the medium requires this precaution. For example, fragile works suchaswatercolours or pastels must 
be protected by glass.” 
So just why does the hardware matter, especially if the work has already been successfully hung in another gallery 
or at home?  
Arteast does have reasons for the precise requirement of specific hardware, so what are they and what ISthe 
correct type of hardware to use for Arteast exhibitions?– 

 

Many locations, such as the libraries, use a chain-and-S-hook system because they need the flexibility to be able to 
hang a wide variety of two-dimensional work. For ease of hanging one S-hook is attached to the wire on the back 
of the properly prepared artwork. 
For the Promenade Arteast wall in the Shenkman Arts Centre the hanging system utilizes a specialized self gripping 
hook on a nylon wire and, again for ease of hanging, one hook is attached to the wire on the back of the artwork.  
 
For extra heavy artworks, such as those that need glass, two hooks are normally used to ensure stability.  One 
hook is inserted into the loop of the hanging hardware on each side of the frame. To support the large or heavy 
artworks that are sometimes displayed, the hooks are thick and sturdy. Problems arise when artwork comes to us 
with hardware that is incompatible with these thick hooks.  
 

 Please DO NOT USE“sawtooth” hanging bars. They just don’t work properly with the large S-hooks or the 
hanging system on Promenade Arteast. 

 Please DO NOT USE “screw eyes”. They can mark or damage the wall. They are often too small to accept 
the S-hooks or hanging system. They can snap in half easily.Larger, sturdier screw eyes also create an 
unacceptable space between the frame and the wall.  
 

Currently Arteast accepts two types of hardware: the clips that run in the channel of metal frames, or “D-rings” 
(also known as “C-rings”) securely attached to the canvas stretchers or wooden frames.Please refer to the photo 
provided above.  



It is best to obtain your art hardware from a framing or art store because the correct type and gauge is more 
commonly available.  
D-rings are sometimes available at the Grow With Art meetings.  
 
The hardware requirement is applied uniformly at all our venues and exhibition spaces to avoid confusion. 
Please remember, our volunteers want to present our exhibitions as attractively as possible and they need to be 
able to attach your work easily and securely to the hanging systems used in all the locations where we exhibit. 
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‘Question d’accrochage ou tout simplement ce que sont les anneaux-D’? 

 

Crochets acceptables – les pinces glissent dans le cadre en métal ou les anneaux – D. 

 

Un des principes des expositions d’Arteast est l’application suivante :  toutes les œuvres doivent être propres, sèches 

et prêtes à l’accrochage. Ce qui signifie que l’œuvre doit avoir un fil de fer approprié à l’accrochage avec les 

crochets-D ou C, l’œuvre doit être encadré (sauf le canevas type galerie ) et la surface doit être protégée, si le 

médium exige cette précaution. Par exemple, l’œuvre fragile telle que l’aquarelle ou le pastel doit être protégée par 

une vitre. 

Alors pourquoi cette question de quincaillerie, surtout lorsque l’œuvre a déjà été accrochée sans anicroche dans une 

autre galerie ou à la maison ?  

Arteast a des raisons pour cette exigence. Que sont-elles et quel est le type correct demandé lors d’exposition avec 

Arteast ? 

 

Plusieurs endroits, comme les bibliothèques, utilisent le système  d’une chaîne et le crochet-S pour avoir une 

flexibilité à suspendre une grande variété de travaux en 2D. Pour aider à l’accrochage le crochet-S est attaché au fil 

de fer au dos de l’œuvre proprement préparée. 

Pour le mur de la Promenade Arteast du Centre des arts Shenkman, le système spécial d’accrochage agrippe le 

crochet par une pince sur un fil de nylon et, pour faciliter l’accrochage, un crochet est attaché au fil de fer au dos de 

l’œuvre d’art. 

 

Pour les œuvres très lourdes, telles que celles qui ont une vitre, deux crochets sont utilisés pour en assurer la 

stabilité. Un crochet est inséré dans une boucle de fil de fer de chaque côté du cadre. Pour supporter des œuvres 

larges et lourdes, les crochets sont épais et forts. Les problèmes surviennent quand une œuvre arrive avec du 

matériel d’encadrement incompatible à ces épais crochets. 

.  S.V.P. nôutilisez pas de barre en dents de scie. Elle n’est pas appropriée aux crochets-S ou au système 

d’accrochage de la Promenade Arteast. 

.  S.V.P. nôutilisez pas les visses rondes. Elles peuvent marquer et endommager le mur. Elles sont en général trop 

petites pour fonctionner avec le système de crochet-S.  Les visses rondes plus larges et plus fortes créent un manque 

d’espace entre le cadre et le mur. 

 

Arteast accepte deux types de crochets :  les pinces qui glissent sur la bordure du cadre de métal et les anneaux-D ( 

aussi connus sous anneaux-C)  sont attachés avec sécurité aux cadres. S.V.P. référez à l’illustration sur cette page. 

Il est préférable d’acheter le matériel requis chez un encadreur ou au magasin de matériel d’artistes pour obtenir le 

bon produit. 

Les anneaux-D sont parfois disponibles lors de réunion de L’art en herbe. 

 

Pour éviter le confusion :  le matériel d’accrochage s’applique uniformément à tous les espaces d’expositions 

d’Arteast.  

S.V.P., souvenez-vous que les bénévoles veulent être capable d’accrocher vos oeuvres facilement et avec sécurité 

avec les systèmes d’accrochage utilisés dans tous les lieux où Arteast expose. 

 
Trad. I.L.Bouchard 

 

  


